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SAŽETAK ZAPISNIKA - ZAKLJUČCI 
sa Sjednice Inženjerske inicijative za regionalnu suradnju (IIRS)  

održane 11.3.2018. u Bruxelessu (u okviru termina 15. GAM ECEC) 
 

U Bruxelessu je 11. 3.2018. održana 15. Opća skupština ECEC. Budući da su sve 
komore, koje čine IIRS, ujedno i članice ECEC, a zbog potrebe važnih dogovora unutar 
IIRS, odmah nakon navedenog skupa ECEC, u istim prostorima hotela NH Collection 
Grand Sablon održan je izvanredni sastanak komora članica IIRS, koje su bile prisutne u 
Bruxellessu, Belgija. 
Sjednici su prisustvovale slijedeće komore preko navedenih članova: 

1. INŽENJERSKA ZBORNICA SLOVENIJE (IZS):    
- Mr.sc. Črtomir Remec, dipl.ing.građ., predsjednik IZS 

2. KOMORA INŽENJERA INVESTICIONOG PROJEKTOVANJA (KIIP, Bugarska): 
-  Ivan Karaleev, dipl.ing.el., predsjednik KIIP, 
-  Antonii Chipev, dipl.ing.maš., glavni sekretar KIIP 

3. HRVATSKA KOMORA INŽENJERA GRAĐEVINARSTVA  (HKIG):  
-  Zvonimir Sever, dipl.ing.građ., predsjednik HKIG, 
- Dr.sc. Mirko Orešković, dipl.ing.građ., 
- Ivan Paska, dipl.ing.građ. 

4. KOMORA NA OVLAŠTENI ARHITEKTI I OVLAŠTENI INŽENERI NA REPUBLIKA 
MAKEDONIJA (KOAOIRM):  

- Prof. dr.sc. Mile Dimitrovski, dipl.ing.mašin., predsjednik KOAOIRM 
5. HRVATSKA KOMORA INŽENJERA ELEKTROTEHNIKE (HKIE):  

-  Željko Matić, dipl.ing.el., predsjednik HKIE 

6. INŽENJERSKA KOMORA CRNE GORE (IKCG): 

- Boris Ostojić, dipl.ing el., predsjednik IKCG 

 

Sastanku nisu prisustvovali predstavnici Inženjerske komore Srbije (IKS) 
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Dnevni red se sastoji iz jedne točke, izvještajima o stanju u komorama, članicama 
IIRS, te zaključku vezanom na izloženo 

Koordinator IIRS dr.sc. Mirko Orešković, otvorio je Sjednicu i ponovo, kao i u Ljubljani 
prošle godine, konstatirao da nisu prisutni kolege iz Inženjerske komore Srbije (IKS), što 
već ozbiljno ugrožava rad IIRS, jer su prekoračeni svi uobičajeni rokovi za redovitu 
sjednicu IIRS, a slijedeći skup trebao se održati u Srbiji već prošle godine. Zbog toga su 
se prvo iznosila ograničena saznanja prisutnih delegacija o stanju u Inženjerskoj komori 
Srbije i o mogućnostima daljnjeg sudjelovanja IKS u budućem radu IIRS. 
U diskusiji su sudjelovali svi koji su imali neka nova saznanja o stanju u IKS. Ukratko, i 
dalje traje stanje paralizirane komore, gdje se Skupština ne može sastati još od 
decembra 2016. godine. Nadležno Ministarstvo već je drugi put preuzelo bitne ovlasti 
IKS – izdavanje i naplata licenci – dok se ne riješe izbori za tijela komore. I dalje nitko 
ne može prognozirati koliko će takvo stanje trajati. Među ostalim je i Mr. Remec, kao 
predsjednik ECEC, zamoljen da  se obrati članstvu IKS. Odgovori ECEC može se ukratko 
svesti na neizjašnjavanje u korist neke od strana unutar IKS. 
Predsjedavajući, dr. Orešković, je predložio da se ne donosi odluka o stanju i 
mogućnostima daljnjeg sudjelovanja IKS u IIRS, već da se skup u nastavku izvijesti o 
stanju u ostalim komorama IIRS. 
Ovdje se daje samo sažetak iznošenih stanja: 
U Komori Crne Gore, istaknuo je njen predsjednik, ing. Ostojić, kompleksno je stanje 
od zadnjih izbora, dakle već 1 godinu i 4 mjeseca. Komora je izgubila nadležnost 
izdavanja licenci, a članstvo u inženjerskoj komori  je, prema zakonu, definirano kao 
dobrovoljno i neobavezno. Stručni ispit je ukinut. Na to njihovi stručni fakulteti  - 
građevinski, arhitektonski - nisu uopće reagirali, jedino je Komora ustrajala na zaštiti 
struke, niti jedan njen član nije se složio s takvim promjenama i degradiranjem 
inženjerske struke i njene uloge u očuvanja javnog interesa.  G. Ostojić je obrazložio i 
buduće promjene u ustroju komore. Komora i cijela inženjerska struka su pod velikim 
pritiskom politike. Ipak, g. Ostojić misli i vjeruje, što se politike tiče, da je u pitanju par 
pojedinaca, a ne cijala državna politika.  
Ing. Karleev, predsjednik Inženjerske komore Bugarske se kao novi predsjednik KIIP 
slaže s dogovorenim na nivou IIRS, što je prihvaćeno još u vrijeme predsjedavanja 
njegovog prethodnika, g. Kinareva u KIIP, da su bilateralni ugovori i dogovori osnova za 
priznavanje struke između regionalnih komora, te misli da se ovo mora zadržati. U 
Bugarskoj su komori arhitekti izdvojeni, tako da je KIIP komora strogo inženjerskih 



 
3 

 

struka. Ovog momenta se u okviru pojednostavljenja dobivanja dozvola za gradnju 
(uvođenje E-dozvole) među ostalim Komora arhitekata zalaže da samo njihova struka i 
projekti (uz možda za nosivu konstrukciju) budu jedini i dovoljni za dozvolu za građenje 
zgrada. KIIP, suprotno, misli da to nije dobro. Ne treba na taj način olakšavati 
proceduru, već treba pojednostaviti proces s  ekonomskim parametrima. Dalje, 
umjesto jedinstvenog Zakona o gradnji, npr., da se urade 3 ili 4 zakona. 
U Bugarskoj postoji obaveza članstva u KIIP. Ministarstvo misli da je kvaliteta 
projektiranja u Bugarskoj jako niska, ali to je posljedica preniskih cijena na tržištu 
intelektualnih usluga, posebno projektiranja. Financiranje investicija je oko 80% iz 
fondova EU do 2020., a samo 20% ih je iz privatnih fondova i domaćeg izvora. Pored 
toga, velik je udio zgradarstva u novoj izgradnji i građevinskim investicijama, a već je 
oko 25% stanova višak na tržištu. 
Mr.sc. Remec, u svezi stanja u IZS i Sloveniji napominje da su i oni bili u sličnoj situaciji 
pred 10-tak godina. Mukotrpnim lobiranjem IZS uspjeli su uspješno riješiti 
razmimoilaženja s prostorom politike, te je u njihovom mjerodavnom zakonu usvojeno 
oko 90% onoga što je predlagala i tražila IZS, iako i dalje ima dosta članova komore 
nezadovoljnih sa stanjem u struci i prihvaćanjem u društvu. 
U novom zakonu vezanom za građenje u Hrvatskoj, rekaojepredsjednik HKIG, g. Sever, 
da je prihvaćeno oko 90 % traženoga od strane inženjerskih komora, ali i dalje nismo 
dobili nadležnost za polaganje stručnih ispitan. Novim zakonom su u komore obavezno 
ušli i izvođači pa je HKIG udvostručio svoje članstvo. U dosadašnjem radu komore 
pokazalo se da se komorom ne može upravljati ako vodeća osoba nije profesionalac. 
Kao i kod nekih drugih komora, ideja je da u komori bude profesionalni direktor 
(negdje već postoji u vidu izvršnog sekretara), a za predsjednika se onda može dobiti 
uvaženu osobu iz inženjerske struke, koji neće morati žrtvovati svoju profesionalnu 
karijeru, jer će svakodnevni posao obavljati direktor. 
Dr.sc.Mile Dimitrovski, predsjednik KOAOIRM, Makedonija, očekuje da će sada, kada u 
Makedoniji budu izmjene zakona, doći do smanjenja nekih ovlasti i ingerencija njihve 
komore , slično onima u Bugarskoj i Crnoj Gori. 
G.Matić, predusjednik HKIE, Hrvatska, izlaže da je u njihovoj komori slično stanje kao 
što je izloženo kod presdstavnika HKIG, a za stanje u inženjerskim komorama iz Crne 
Gore, Bugarske, te pogotovo Srbije se pita o osnovi takvih namjera i upozorava da 
takva pravna rješenja direktno utiču na njihovo financiranje, dakle ugrožavaju samo 
njihovo postojanje. 
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Završno o stanju u komorama i diskusija 
Predsjedavatelj, dr.Orešković napominje da iz izlaganja, posebno kolega iz Crne Gore i 
Bugarske, proizlazi da u doživljavanju struke u našim zajednicama postoji još dosta 
nerazumijevanja.Za to smo i sami krivi, jer nismo dovoljno radili na predstavljanu i 
tumačenju položaja i važnosti komora kao nosilaca regulirane profesije a posebno na 
društvenoj vidljivosti doprinosa inženjerske struke društvenom boljitku i napretku. 
Kako pomoći inženjerskoj komori Crne Gore, a jednako tako i kolegama u Bugarskoj?  
Vezano na to g.Ostojić predlaže da se odluke, bar što se njih iz Crne Gore tiče,  
prolongiraju bar do 14. slijedećeg mjeseca, jer je kod njih to krajnji datum stupanja na 
snagu izuzetno nepovoljnog zakona. On smatra da bi pomogla intervencija IIRS i još 
više ECEC kod predstavnika EU u Crnoj Gori. 
Suprotno drugim mišljenjima, koje su iznijeli prisutni, da u Europi nema obaveze 
inženjerskog članstva i udruživanja u komore, kao i da IIRS i ECEC nisu hijerarhijski 
strukturirane, dr.Orešković je iznio svoje iskustvo, dok je bio predsjednik ECEC, da je 
pismo ECEC Poljskoj vladi imalo itekakav utjecaj na poboljšanje odnosa i stanja prema 
Inženjerskoj komori u Poljskoj.  
G.Karleev iz KIIP upozorava da IIRS nije profesionalna organizacija i predlaže da se kroz 
i u aktivnosti IIRS radi na nekom dokumentu gdje bi široj zajednici ukazali primjerice da 
smo svi mi na potresnom području, te da tako naše vlade uvide koliko su jaki i nužni 
naši razlozi vezano za komore i javni interes koji one obavljaju. 
 
Dr. Orešković zaključuje raspravu i predlaže slijedeći  
Zaključak 
IIRS prihvaća izvještaje o pojedinačnim stanjima u komorama IIRS, te će slijedom toga 
na slijedećem sastanku razmotriti stanje inženjerske struke kao regulirane profesije na 
nacionalnim nivoima i nivou regije – IIRS. Na toj sjednici ćemo donijeti dokument O 
stanju profesije i utjecaju tog stanja na društveni razvoj pojedinih zemalja i regije 
ukupno, a s kojim ćemo upoznati sve vlade zemalja čije komore čine IIRS. 
 
Zaključak je jednoglasno prihvaćen. 
Slijedeća, redovna Sjednica IIRS zakazuje se za 11. 4. 2018., u Podgorici, Crna Gora. Na 
Sjenicu će IKCG, kao domaćin, pozvati sve članice IIRS. 


